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Аннотация 
В представленной работе показано, что современный глобальный кризис но- сит цивилизационный характер. Его основная причина связана с реализацией либерально-монетаристской модели. В соответствии с этой моделью основные экономические показатели фиксируются в текущих ценах реальных сделок, не учитывающих инфляционные процессы. Выходом из кризисной в мире ситуации может быть только создание новой экономической теории. 
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Abstract 
In the represented work it is shown that the contemporary global crisis bears the civilizational nature. Its basic reason is connected with the realization of liberalmonetarist model. In accordance with this model basic economic indices are fixed in the current prices of the real transactions, which do not consider inflationary development. Output from the crisis in the world situation can be only creation of the new economic theory. 
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В статье исследуются макроэкономические эффекты прямых иностранных инве- стиций (ПИИ) на принимающую страну. Автор оценивает эффективность использо- вания ПИИ для стран-реципиентов, анализируя данный процесс как трехступенча- тую процедуру, включающую оценку инвестиционного климата, оценку эффектов ПИИ и, наконец, сравнение первых двух оценок и экономическую интерпретацию полученных результатов. Используя работы М. Портера, Дж. Даннинга, Е. Балац- кого и других экономистов, автор предлагает комплексный и интегральный подход для оценки эффективности ПИИ на экономику принимающих стран. Ключевые слова 
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Abstract 
This article investigates the macroeconomic effects of FDI on the host country. The author suggests her approach for the evaluation of the efficiency of FDI on the host country economies considering this process as the three step procedure: the evaluation of investment climate, the estimation of effects of FDI, the comparison of the first two estimations and the economic interpretation of the results of the comparison. Using the works of M. Porter, J. Dunning, E. Balazkii etc. the author suggests the complex and integral approach for evaluating the efficiency of FDI on the host country economies. Keywords 
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Abstract 
The article analyzes the causes of the stagnation in Russian economy, examines the factors that retard economic growth, the necessity of structural adjustment – the new industrialization of the Russian economy. Also highlights the shortcomings of economic policy and some ways to change current conditions. Designed for teachers, post- graduate and undergraduate students of the universities, economists-practitioners and analysts, as well as for anyone interested in the problems of the Russian economy. 
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Abstract 
The latest alterations and amendments in legal regulation of intellectual property protection in telecommunication nets are considered in the paper. It also includes the debates on Internet recourse of both copy-righ owners and the Internet society.
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The author notes in the article that now it is very urgent to introduce a mechanism for international regulation of international migration of capital to risk aversion among international investment markets, based on the traditional approach to the state sovereignity. 
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Abstract 
The article describes the main features of the higher education development in the conditions of Russia’s accession to the World Trade Organization, the main directions analysis of the Russia higher professional education system development. 
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Материал в статье рассматривается с точки зрения стратегических целей, которые были изложены в Указе Президента РФ от 7 мая 2012 года № 599. Особое внимание уделено описанию систем управления в ведущих университетах США и России в контексте обеспечения их конкурентоспособности на мировом рынке образовательных услуг. 
Ключевые слова 
Университет мирового класса; конкурентоспособность университетов; академический контракт профессора; модернизация высшей школы; управление университетом. 

METHODS FOR ENSURING RUSSIAN LEADING UNIVERSITIES COMPETITIVENESS IN THE POSITIVE MANAGEMENT SYSTEM FORMATION: RUSSIAN AND FOREIGN EXPERIENCE

Khalin Vladimir Georgievitch 
vhalin@yandex.ru 
Russia, Saint-Petersburg Saint-Petersburg 
State University 
Head of the IT in Economics department 
Doctor of Economics 
Abstract 
The article is reviewed from the perspective of strategic goals stated in the Russian President’s Decree No. 599 of May 7, 2012. The special attention is given to the management systems description in the leading universities in the USA and Russia in the context of their competitiveness in the world education market. 
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Аннотация 
Проведен сравнительный анализ туристского потенциала ряда стран. Рассмотрены вопросы менеджмента в экотуризме в гармонизации с постулатами устойчиво- го развития. Сформулировано пятое измерение устойчивого развития: высокая нравственность, культура и внутренняя одухотворенность человека. Предложена новая структура организации эко- и сельского туризма в виде трансграничных туристических кластеров муниципальных образований, ассоциированных в ев- рорегионы ЕС – Россия. Показано, что объединение туристических продуктов и создание новых с учетом возможностей муниципалитетов по разные стороны границы даст синергетический эффект и повысит качество жизни населения от- даленных муниципалитетов.
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Abstract 
The tourism potential comparative analysis of some countries has been done. Ecotourism management issues in harmonization with the sustainable development postulates have been considered. The fifth dimension of sustainable development has been formulated: high morality, culture and spirituality of human being. The new organization structure of the ecological and rural tourism in the form of trans-broad tourist municipal clusters, associated in EU regions and Russia has been suggested. Existing tour products amalgamation and creation of new ones, considering the possibilities of municipalities on both border sides, are going to provide synergetic effect to the parties and heighten the life quality of distant municipalities inhabitants. 
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Аннотация 
В статье рассмотрены основные проблемы при проведении оценки качества услуг. Проведен анализ наиболее актуальных научных понятий, относящихся к качеству, менеджменту, организации, процессам и продукции, характеристикам, соответ- ствию, документации, оценке, аудиту, менеджменту качества процессов измерения. Проведено описание процесса оказания услуг для клиента. Выявлены методиче- ские решения проблем оценки качества услуг. Обосновано, что для эффективного управления организацией различной отраслевой принадлежности необходимо при- держиваться объективным экономическим принципам менеджмента качества. 
Ключевые слова 
Оценка; качество; услуга; система; принципы. 

CURRENT PROBLEMS OF VARIOUS INDUSTRIES ORGANIZATIONS QUALITY ASSESSMENT

Aristov Mikhail Vasilievich 
armav1@yandex.ru 
Russia, St. Petersburg 
International Banking Institute 
Doctor of Military Sciences, Professor 
Aristov Vasiliy Mikhailovich 
armav1@yandex.ru 
Russia, Saint-Petersburg 
National State University of Physical Culture Sport & Health Lesgaft 
190121, St. Petersburg, Decabristov str., 35. (812) 714-10-84 
Senior lecturer 
Abstract 
The article describes the main problems in assessing the services quality. The analysis of the most relevant scientific concepts related to the quality, management, organization, processes and products, characteristics, satisfaction, documentation, evaluation, audit, measurement processes quality management. The description of the process of providing services to the client. Methodical services quality problem solutions. It is proved that for the effective organization management in various industries one must follow the objective economic principles of quality management. 
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В статье рассмотрен один из способов привлечения инвестиций в автотранспорт- ное предприятие через повышение качества предоставляемых транспортных услуг. Рассмотрены отличительные особенности автомобильного транспорта по отношению к другим видам транспорта, а именно конкурентные преимущества и недостатки. Проанализированы наиболее актуальные проблемы привлечения инвестиций, с которыми сталкиваются автотранспортные предприятия на рынке транспортных услуг. Предложены методические решения повышения качества автотранспортных услуг. Установлено, что для эффективного привлечения инве- стиций автотранспортному предприятию необходимо придерживаться политики повышения качества своих услуг. 
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Abstract 
The article discribes one of the ways of the investments attraction in motor transport organization through the quality improvement of provided transport services. The article considers the distinctive features of the motor transport in relation to the other means of transport, namely competitive advantages and shortcomings. The most actual problems of the investments attraction which the motor transportation organizations in the transport services market face are analysed. Methodical solutions of the motor transportation services quality improvement are proposed. It is established that for effective investments attraction the motor transportation organization needs to follow the services quality improvement policy. Keywords 
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Abstract 
The article considers the investment strategy in the stock market. The strategy designissues are systematically considered in it. The emphasis is placed on the adaptation from the general (managerial) engineering theory to the investment strategy engineering. The linkage between investment strategy. The Engineering and the analysis of their typology is considered in the article. In conclusion the most actual investment strategy engineering types and directions are characterized. 
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The article includes the current issues related to the need for the management accounting computerization by business entities. IT types for the Ukrainian enterprises management accounting computerization are reviewed and analyzed. 
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In the article the experience of ANO HPE «International banking institute» and OAO AKB «ROSBANK» cooperation are considered. The problems and advantages of this cooperation are identified and prospective lines of development are outlined. 
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Рассматривается влияние глобализации на трансформацию как теории, так и прак- тики государственного регулирования. Автором обосновывается необходимость переосмысления традиционных направлений согласования монетарных и фискаль- ных регуляторов. Поставленная проблема должна быть решена не только на уровне теории, но и найти свое отражение в практике государственного регулирования экспортно-сырьевой экономики России. 
Ключевые слова 
Экспортно-сырьевая экономика; денежно-кредитная политика; фискальная по- литика; глобализация; трансмиссионные каналы. 

DIRECTION OF HARMONIZATION OF FISCAL AND MONETARY POLICY MANAGEMENT TO CONTROL THE RUBLE IN RAW MATERIAL EXPORT ECONOMY OF RUSSIA

Kamyshova Anna Borisovna 
kamyshova76@mail.ru 
Russian, Saint-Petersburg 
191011, Saint-Petersburg, Nevsky pr., 60 Associate professor of the General economic theory International Banking Institute
 Abstract 
Examines the impact of globalization on the transformation of both the theory and practice of state regulation. The author establishes the need to rethink the traditional areas of harmonization of monetary and fiscal controls. Posed is a problem to be solved not only at the level of theory, but also reflected in the practice of state regulation of export resources economy of Russia. 
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Аннотация 
В статье рассматриваются последние политические и экономические события международного масштаба, которые сказываются на поведении инвесторов и вы- воде ими капиталов с развивающихся рынков (включая и Россию) в связи с боль- шими рисками, что в итоге может подтолкнуть эти экономики ближе к пропасти. А в России последние надежды на робкий рост экономики могут быть заменены реальностью ее падения. 
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Annotation 
The article covers the latest political and economic events of international scale, which can affect the behavior of investors and withdrawing their capital from emerging markets (including Russia) in connection with big risks that could eventually push the two economies closer to the abyss. As for Russia, it is the last hope for the timid growth which can be replaced by the reality of her fall. 
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Статья определяет контекстное обучение как профессиональную подготовку вы- пускников и раскрывает особенности данного обучения в процессе взаимодействия с корпоративной культурой организаций. Особое внимание уделено практическому применению в банковской организации. 
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The article reveals the main aspects of context learning within the single corporate culture as an element of graduates training. Particular emphasis on banking organizations as the context environment is designated. 
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Инвестиционный банк играет решающую роль в процессе выхода на IPO и ока- зывает влияние на все стадии сделки, от анализа возможности выхода на IPO до фактической первичной продажи акций. 
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The role of investment bank in the IPO is crucial and spreads on the whole process starting from analyzing of the possible advantages till the actual selling of the shares to general public. 
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Бухгалтерская отчетность является одним из важнейших инструментов корпора- тивного управления. В статье проводится анализ современной законодательной базы формирования бухгалтерской отчетности, рассматривается влияние учетной политики на деятельность организации. В заключение статьи автор делает вывод о необходимости дальнейшей проработки вопросов формирования и использования внешней бухгалтерской отчетности с целью улучшения ее качественных характеристик. 
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Аннотация 
Проводится сравнительный анализ различных моделей управления денежными активами. Предлагается методика применения модели Миллера–Орра для опреде- ления лимитов краткосрочных кредитных линий. Оценивается снижение потреб- ности в оборотном капитале, которое обеспечивает применение предложенной методики. 
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Abstract 
Comparative analysis of various management models of monetary assets is carried out. The technique of employment the Miller- Orr model for determining the limits of shortterm credit lines is suggested. Decrease in requirement for a working capital, which provides employment of the suggested model, is estimated. 
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Human resources management technologies have been reviewed in the article. Objective of the study was the conception of mentoring, principles for working out an effective mentoring system, the definition of the difficulties and limitations for mentoring in modern conditions. 
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In the article the problems of globalization in education and accessibility of open educational resources for professors and students are reflected. Also possible consequences and risks of using these resources are marked. The influence of globalization in education on national educational systems is mentioned. 
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Аннотация 
Статья посвящена инновационным технологиям привлечения ресурсов на рынке ипотечного кредитования. Значительное внимание уделяется такой инновационной технологии, как секьюритизация, анализируются преимущества и недостатки раз- личных способов секьюритизации ипотечных активов для различных кредитных институтов в России. Также рассматриваются пилотные проекты Агентства по ипотечному жилищному кредитованию, направленные на развитие рынка ипо- течных ценных бумаг. 
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The article shows the role of technopark as a promising part of the innovative infrastructure of the University. It discusses the importance of technoparks in creating small innovative companies in Russian universities. 
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